
 
Každý, kdo pije tuto vodu, bude opět žíznit. Kdo se však napije vody, kterou mu dám 

já, nebude žíznit navěky, a stane se v něm pramenem vody tryskající do věčného 
života -  Jan 4,13-15      Ježíš rozmlouvá se Samaritánkou - YouTube 

                                                                                                                                                                                                   

                                

 
                                   

 
 

❁  E.T. Seton:   Protože jsem poznal trýzeň žízně, chtěl bych vykopat studnu, ze které by mohli pít i jiní   ❁ 
 

 

 

 

 

 
 

 
 

 
 
                                                                                                        

 
 
 
 
 
 

U některých lidí spočívá veškerá mariánská úcta ve vnějších 

úkonech. Oblíbili si jen vnějškovost, protože nemají niterného 

ducha. Budou odříkávat spoustu růženců, ale ve spěchu. 

Budou na několika mších, ale bez usebranosti. Budou chodit 

v procesích, ale bez zbožnosti. Vstoupí do nejrůznějších 

bratrstev, ale přitom nenapraví svůj život. Nebudou krotit své 

vášně, a nebudou ani napodobovat ctnosti Panny Marie.  
 

Tito lidé milují jen citovost, emocialitu - vzrušení, 

přecitlivělost - mariánské úcty, aniž by jim chutnala její 

podstata. Když ve svých úkonech postrádají citovost, 

domnívají se, že už nic nedělají, upadají do zmatku, 

všeho nechávají, nebo všechno dělají páté přes deváté. 

Svět je plný takovýchto vnějškových ctitelů. Přitom oni 

sami se pokládají za nejpovolanější k tomu, aby 

posuzovali a odsuzovali lidi skutečné modlitby, kteří se 

oddávají niternému životu jako podstatě.  
 

Existují také nestálí ctitelé, kteří si na mariánskou úctu 

vzpomenou jen občas a podle nálady. Hned jsou plni 

horlivosti, hned zase vlažní. Hned se zdají zcela 

připraveni vykonat cokoliv ke službě Panně Marii, a za 

chvilku na to jakoby nadobro zapomněli. Vstupují do 

všech mariánských bratrstev a společenství, ale jejich 

pravidla vůbec nezachovávají. Pannu Marii vzýváme 

jako Pannu věrnou. Proto je údělem jejich služebníků věrnost a vytrvalost. Je lépe 

neukládat si tolik modliteb a zbožných úkonů, ale spíše jich konat málo, ale s láskou 

a věrně.                                                               / sv. Ludvík Maria Grignion z Montfortu, Proglas 

 

 

Ve zkoušce víry chce Pán vyzkoušet, zda se k němu ochotně a s důvěrou obrátíš, když jsou 

těžkosti nad tvé síly   Protivenství přijímej s prostotou srdce a nenech se manipulovat 

rozumem, který by mohl překroutit objektivnost protivenství a úmysl toho, kdo ho způsobil. 
 

Servi della Soferenza – služebníci utrpení 

 

❁ Bratřejovský měsíčník / č. 243                                                                                             Vychází od března 2003 ❁ 
 

❁ Farnost sv. Cyrila a Metoděje  ❁ 

květen- 2023  
 

Ctnosti Panny Marie 

 

https://www.youtube.com/watch?v=E-siB3a72cA


Každý z nás je důležitý 

 

 

 

 

13.května slaví 46. narozeniny náš P. Mgr. ICLic. Vít Hlavica 1.7.2018 

 

24. května slaví 84. narozeniny P. Mgr. Arnošt Červinka 

od 1.7.1994 – 1.10.2016 
 

21. května by oslavil  84. narozeniny P. ThDr. Stanislav Glűck 

po návratu z ciziny od 9.12.1993 
 

***** 
Bože, dej kněžím milosti, které potřebují k svému i našemu posvěcení 

 

Vzpomeňme na ně ve svých modlitbách 

 

       
Nebeský Otče, dej, ať mezi křesťany povstanou četná a svatá kněžská 

povolání. Daruj nám svaté služebníky tvého oltáře, kteří budou 

pozornými a zapálenými strážci eucharistie, která je svátostí 

Kristova největšího daru pro vykoupení světa - Benedikt XVI. 

 
 

 
 

 

 

  

 
 

 

Mardocheus prosil Pána, když vzpomínal na všechny jeho skutky: Hospodine, Bože, 

všemohoucí králi, v tvé moci je všechno a nikdo nemůže odporovat tvé vůli, chceš-li 

zachránit Izraele. Tys učinil nebe i zemi a vše, co je pod nebem. Ty jsi Pán všeho, 

nikdo nemůže odporovat tvé velebnosti. Poznáváš vše a víš, že to nebylo z pýchy ani 

pro pohanu, ani z touhy po slávě, když jsem se neklaněl pyšnému Amanovi - vždyť 

bych byl ochoten líbat jeho šlépěje pro zachránění Izraele - ale bál jsem se, abych 

úctu k Bohu nepřenesl na člověka a abych se nikomu neklaněl, jen svému Bohu. A 

nyní, Pane, Králi, Bože Abrahámův, smiluj se nad svým lidem, poněvadž nás chtějí 

naši nepřátelé vyhubit a zničit tvé dědictví. Nepohrdej svým dědičným údělem, který 

sis vykoupil z Egypta. Vyslyš mou prosbu a buď milostiv svému dědičnému údělu: 

proměň náš zármutek v radost, abychom žili a chválili tvé jméno, Pane! Neumlčuj ústa 

těch, kdo tě velebí. 
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 

 

Jako lidé jsme odkázáni na sebe navzájem. Nikdo nemůže žít jen 

sám pro sebe. Dávání a přijímání patří k sobě. Obojí vytváří naše 

společenství, obojí dává našemu životu lidský rozměr  Důležití 

můžeme být pro druhé naší prací, službou, blízkostí, podporou… 

Mardocheova modlitba - Est 13, 8-17 
 

- čtení ze Starého zákona – 

 

 

Potřebuji 

tě, jsem 

tu pro tebe 
 

Blahopřání  



Od druhého tedy nemůžeme jen něco požadovat, pro druhého je nutné také něco 

dělat. A je pozoruhodné, jak příjemný zážitek je, že nás někdo potřebuje  Existují ale 

lidé, kteří by pro někoho něco rádi znamenali, avšak nikdo od nich nic neočekává: 

Tak rád bych něco dal, ale nikdo mě nepotřebuje… Ale ano, je někdo, kdo tě určitě 

potřebuje - Bůh!                                                        / Joachim Wanke - postavit světlo na svícen 

 

 
 

Christus vivit - Kristus žije                                      / papež František 
 

 

Sny a vize 

U proroka Joela nacházíme výrok, který to vyjadřuje velmi pěkně: Vyleji svého Ducha 

na všechny lidi, vaši synové i vaše dcery budou 

prorokovat, vaši starci budou mít věštecké sny 

a vaši jinoši uzří vidění Jl 3,1; srov. Sk 2,17. Když 

jsou mladí i staří otevřeni Duchu Svatému, tvoří 

společně podivuhodné spojení. Starší lidé sní 

a mladí mají vize. Jakým způsobem se tyto dvě věci 

vzájemně doplňují?  
 

Starší lidé mají sny protkané vzpomínkami, obrazy 

tolika prožitých věcí, které se vyznačují zkušeností a léty. Jestliže mladí lidé zapustí 

kořeny do snů starších lidí, dokážou vidět budoucnost a mohou mít vize, které jim 

otevírají obzor a ukazují nové cesty. Pokud ale starší lidé nesní, nemohou pak mladí 

vidět jasně obzor.  
 

Je krásné najít mezi věcmi, které si naši rodiče uschovali, nějakou připomínku, která 

nám pomůže představit si, o čem pro nás snili naši dědové a babičky. Každý člověk 

ještě před narozením dostal od svých prarodičů jako dárek požehnání v podobě snu 

plného lásky a naděje – sen o lepším životě. A kdyby ho neměl od někoho 

z prarodičů, pak ho snil určitě někdo z praprarodičů a radoval se z toho, když 

v kolébce pozoroval své děti a potom svá vnoučata. První sen, stvořitelský sen Boha, 

našeho Otce, předchází život jeho dětí a provází ho. Uchovat si v paměti toto 

požehnání, které se předává z pokolení na pokolení, je cenné dědictví, které musíme 

umět uchovávat živé, abychom ho pak zase my dokázali předat dál.  
 

Proto je dobré nechat starší lidi vyprávět dlouhé příběhy, i když nám někdy připadají 

jako mýty, fantazie – jsou to sny starců –, ale často jsou plné vzácné zkušenosti, 

výmluvných symbolů a skrytých poselství. Tato vyprávění vyžadují čas a my se 

musíme připravit jim nezištně naslouchat a trpělivě je interpretovat, třebaže jsou delší 

než obvyklé zprávy v masmédiích. Musíme přijmout, že všechnu moudrost, kterou 

potřebujeme pro život, nelze čerpat pouze v rámci současných mediálních 

prostředků.  
 

V knize Moudrost času jsem vyslovil některé touhy ve formě požadavků. Co žádám 

od starších lidí, mezi které počítám také sebe? Žádám, abychom byli strážci paměti. 

My, dědové a babičky, potřebujeme vytvořit sbor. Představuji si staré lidi jako stálý 



Modlitba za uzdravení - P. Elias Vella exorcista 
 

sbor u některé významné duchovní svatyně, ve které prosebné modlitby a zpěvy 

chvály podporují celou komunitu, která pracuje a bojuje na poli života. 
 

Je krásné, jak jinoši a s nimi panny, starci spolu s dětmi, chválí jméno Hospodinovo 

- Žl 148,12–13. Co můžeme my, starší lidé, dát mladým? Dnešním mladým lidem, 

kteří žijí ve směsi hrdinských ambic a nejistot, můžeme připomínat, že život bez lásky 

je život neplodný. Co jim můžeme říct? Bázlivým mladým lidem můžeme říct, že 

úzkost z budoucnosti může být překonána. Čemu je můžeme učit? Mladé lidi, kteří 

mají přehnanou starost o sebe, můžeme učit, že větší radost zakusí, když budou 

dávat, ne dostávat, a že láska se nedokazuje jen slovy, ale také skutky.              81 
 

 
 

 
 

 
 

 

 

Myslím, že bychom mohli téma uzavřít a setkání zakončit 

modlitbou za uzdravení. Ale ne za naše uzdravení, ale za 

uzdravení někoho, na kom nám záleží. Osoba, za kterou se 

budeme modlit, nemusí být přítomna. Může to být někdo, koho 

máte doma. Nezáleží na tom, jestli se chcete modlit za tělesné, 

vnitřní nebo psychické uzdravení. Důležité je, že v této chvíli 

trochu zapomeneme na své vlastní uzdravení a soustředíme se 

na uzdravení někoho jiného.  
 

V této chvíli si tě Pán vybral, aby ses stal tím, kdo uzdravuje. Zavři oči a dovol Duchu, 

aby ti před tvůj duchovní zrak přivedl nějakého člověka. Člověka, který potřebuje 

uzdravení. Jestli před sebou vidíš obraz nějaké osoby, znamená to, že to je ten, koho 

chce nyní Pán uzdravit. V této chvíli ses stal vyvoleným nástrojem v Božích rukách, 

který má nějakého člověka uzdravit. Představ si, jak se snažíš toho člověka, za 

kterého se chceš modlit, najít. Možná víš, kde je, možná to nevíš. Najdi ho, vezmi ho 

za ruku a řekni mu: Dovol mi, abych tě přivedl k Ježíšovi. Když tento člověk souhlasí, 

vykroč s ním směrem k Ježíšovi. Jestliže se zdráhá, jestli mu je zatěžko říct ano, nech 

ho a jdi za Ježíšem sám. Vezmi za ruku Ježíše a přiveď ho k tomuto člověku. Nyní 

dovol Ježíšovi, aby toho člověka objal. Hodil jsi ho do oceánu lásky, kterou ho Ježíš 

miluje.  
 

Můj Pane Ježíši, pro tebe neexistují vzdálenosti. Proto tě prosím, aby má modlitba 

zasáhla tohoto člověka. Kdekoliv se teď nachází, dotkni se ho. Můj Pane, dotkni se té 

oblasti jeho osobnosti, která potřebuje uzdravení. Dotkni se jeho duchovní oblasti a 

dej tomuto člověku pocítit, že tě potřebuje. Můj Pane, dotkni se jeho psychické 

oblasti. Ať jeho psychiku blokuje cokoliv, uzdrav tuto oblast. Pokud víš, že tento člověk 

potřebuje uzdravení nějaké konkrétní části těla, polož na to místo ruku. Můj Pane, 

vroucně tě prosím, uzdrav tělo tohoto člověka. Uzdrav jeho oči, uzdrav jeho krev, 

uzdrav jeho páteř, uzdrav rakovinu v jeho krku, uzdrav pronikavou bolest, kterou cítí 

ve svém žaludku. Můj Pane, uzdrav nádor v prsu, uzdrav chlapečka, který trpí 

astmatem, uzdrav ženu, která touží po dítěti. Můj Pane Ježíši, prosím tě, abys 



pokračoval a abys nás i nadále zahrnoval svým pokojem a vyrovnaností. Pane, uzdrav 

silnou bolest hlavy, uzdrav děťátko, které je v nemocnici, uzdrav, můj Pane, srdce a 

dej mu pravidelný rytmus. Uzdrav, můj Pane, rakovinu jater, uzdrav artritidu ženy, 

která nemůže řádně chodit. Pane, já vím, že slyšíš naše modlitby a že mezi námi děláš 

zázraky. Pane, odevzdávám ti tohoto člověka a děkuji ti, že jsi ho uzdravil. Děkuji ti, 

můj Pane, že jsi svým synům a dcerám dal dar pokoje. Amen.          / snímek křesťan dnes 

 

 

 

 
 

 

Otec Marian Matušík je dlouholetý exorcista lublinské arcidiecéze. Před několika 

týdny vydalo nakladatelství JUT knihu s názvem Viděl jsem tvář ďábla - Rozhovory s 

exorcistou. Toto je rozhovor, ve kterém kněz mluví o své 

službě. 
 

V každém posedlém člověku 

uvidíme tvář ďábla. Je to hrozné. 
 
 

 

Exorcisté často využívají pomoci 

psychologů a psychiatrů, aby vyloučili duševní onemocnění a 

posoudili stav osoby, která přišla navštívit kněze. Odborný lékař 

vydá stanovisko. Pokud v něm nenajde žádné psychické 

problémy a osoba se chová podezřele, může kněz začít modlitby 

za osvobození. Nicméně, zpravidla platí, že pokud někdo, kdo 

říká, že je posedlý, přijde k exorcistovi, má častější psychické 

problémy. Ti, kteří jsou skutečně závislí na zlu, o sobě tolik 

nemluví.  

 

Nejčastěji se to děje těm, kteří jsou zapojeni do podezřelých komunit, 

například satanských. Začíná to nevinně. Nejprve je člověk zasvěcen 

do záležitostí sekty, pak začíná indoktrinace, vymývání mozků, dokud 

není duše odevzdána Satanovi. Tomu se říká pakt. Narazil jsem na 

případ, kdy byl zapečetěn vlastní krví. Osoba, která podepíše 

takovou smlouvu, popírá Boha a uzavírá smlouvu s ďáblem.                                       

 

Satanovu roli často usnadňujeme tím, že ho různými způsoby 

zveme do svého života, počínaje naším hříchem. Hřích otevírá 

bránu zlému duchu, protože ničí Boží lásku. Člověk se také 

otevírá satanovu působení, hřeší proti prvnímu přikázání: 

nebudeš mít jiné bohy kromě mne. Člověk, který je porušuje, 

si přímo nevybírá zlého ducha, ale odvrací se od Boha. Zvláště 

nebezpečné jsou okultní praktiky, jako je věštění, astrologie, 

používání horoskopů, vyvolávání duchů, ale také nošení 

talismanů neznámého původu. Riziko přivedení démonů je 

Viděl jsem tvář ďábla  
 

 

Jak se 

uzavírá 

smlouva 

člověka 

s 

ďáblem? 

 

Jak poznat 

posedlou 

osobu? Kde 

končí hranice 

mezi 

duševními 

chorobami a 

otroctvím? 

 

A pokud někdo 

neuzavře 

žádnou smlouvu 

s ďáblem, může 

se cítit 

bezpečně? Zlí 

duchové k 

němu nemají 

přístup? 
 

Opravdu jsi viděl 

ďáblovu tvář? 

Jak vypadá? 

 



také spojeno s používáním bioenergetických terapeutů nebo různými metodami 

zlepšování mysli. 

 

 

Matky Boží a modlitby růžence. Třese se před touto silou. V roce 1981 

dal Svatý otec Jan Pavel II. růženci moc exorcismu. Tato modlitba 

zjevuje moc Božího slova, kterého se satan bojí. Pokud se tedy někdo 

modlí růženec s vírou, je to, jako by se modlil exorcismus. Růženec má 

obrovskou moc proti démonům. Kněží by vám to měli často 

připomínat. Nedávno ke mně přišel mladý muž, který měl podezření, 

že je posedlý. Okamžitě jsem si uvědomil, že tomu tak není, ale rozhodl jsem se s ním 

promluvit.  Řekl jsem mu: Podívej, jaký mám pěkný růženec. Chlapec se na něj začal 

dívat. Pak jsem mu řekl: Kdybys byl posedlý, nebyl bys schopen se ani podívat 

směrem k růženci, natož abys ho vzal do ruky. 
 

Satan nenávidí růženec a zároveň se ho strašně bojí. To je logické, protože zlý duch je v 

nekonečném rozporu s Marií, zejména na dvou úrovních: pokoře a poslušnosti. Pýcha a 

neposlušnost udělaly z krásného anděla ďábla. Proto každý, kdo směřuje k pýše a 

neposlušnosti, směřuje k Satanovi. 
 

 

To je stanoveno Kodexem kanonického práva. Kněz exorcista 

musí být rozlišován: zbožnost, poznání, prozíravost a životní 

integrita. Kdyby měl něco na svědomí, můžeme si být jisti, že by 

ho na to démon okamžitě upozornil. Úcta k Matce Boží je také 

nesmírně důležitá. Je jmenován biskupem pro službu, kterou vykonává ve své vlastní 

diecézi. Moc exorcisty nepřesahuje hranice diecéze. 
 
 

Nesmíme jim věřit, protože jsou to podvodníci a šarlatáni. 

Naneštěstí jsou činy takových lidí samozřejmě v rukou Satana. 

Proto někdy vzniká dojem, že akce těchto lidí jsou účinné. To je 

jedna z démonových pastí: dává nám iluzi vítězství, počká určitou 

dobu a pak někoho ještě pevněji uchopí do svých drápů. Kromě 

toho jsem nikde neslyšel o biskupovi, který by jmenoval laického            

                            exorcistu. 

 
 

Nebyl to okamžik, ale pěkných pár let. Přivedli mi strašně posedlého 

člověka. Dříve se nad ním kněží modlili, ale nemohli ho vysvobodit. 

Celý proces trval asi deset let, protože do této osoby tak moc 

vstoupila síla démona. Během modlitby jsem si uvědomil, jak velkou 

moc může mít Satan nad člověkem, jak může špatně zacházet s lidmi. 

Modlím se za tohoto člověka denně po dobu tří let. Konečně došlo k uvolnění. Tento 

muž prošel všemi úrovněmi zasvěcení do jedné z nejhorších satanistických skupin a 

strávil v ní více než deset let. 
 

 

Je to jednorázový kontakt s nečistými silami, například vyvoláváním duchů, a další věcí je 

zůstat mnoho let v sektě, která je velkým zdrojem Satanovy moci. K vysvobození takového 

člověka je zapotřebí hodně modliteb, hodně mší. Je velmi snadné spadnout do ďáblových 

drápů. Svatý Petr přirovnává Satana k nebezpečnému lvu, který čeká na naše životy.  

Čeho 

se 

Satan 

nejvíce 

bojí? 

 

 

 

Může být 

každý kněz 

exorcistou? 

 

 

A co laici, 

kteří 

předstírají, 

že jsou 

exorcisté? 

 

 

 

Nejtěžší 

okamžik 

ve vaší 

službě? 

 

 

 



Apoštol nás před ním varuje slovy: Tvůj protivník, ďábel, pobíhá kolem jako řvoucí lev a hledá 

někoho, koho by sežral. Naštěstí máme církev, exorcisty, modlitby. Navíc při zvěstování říká 

archanděl Gabriel Panně Marii: Pro Boha není nic nemožné.              
 Ivanka Paúrová, pinterest – dokončení příště 

 

 

 

 
 

 

Vloni uběhlo 120 let od mučednické smrti 

Marie Gorettiové 
 

Wilhelm Hünermann -  čtení na pokračování 

 

 

 

Nemocný už téměř nepoznával svou dcerku; čas od času, 

když horkost trochu opadla, díval se na ni s rozšířenýma 

očima a jen stěží rozuměla, jak šeptal: Jdi odtud pryč! 

Všichni jděte pryč! Jinak vás močál zabije ... Marietto, 

slyšíš? Ty zvlášť musíš jít pryč ... Chraň se před močálem! 

... Střež se Alessandra Serenelliho!  

 

Tatínku, to z tebe mluví horečka, kroutilo děvče hlavou: Jak 

by mi mohl Alessandro ublížit, když je ke mně tak dobrý? 

Nemocný místo odpovědi jen zasténal. Pak ještě mumlal 

nějaká nesrozumitelná slova a upadl opět do těžkých 

fantazií. Ve svých snech byl zase doma v krásném 

Corinaldu na modravé Adrii. Slyšel šumět moře a vanout 

vítr z vrcholků Apenin. A hory ho vábily celou svou nádherou, tisíci tajemných hlasů 

ho volaly. Viděl se zase, jak stoupá po strmých rozeklaných stezkách, jak šplhá ze 

skály na skálu, aby natrhal pár vzácných horských květin, jak to dělával ještě jako 

malý, bosý chlapec, aby udělal mamince radost, nebo aby ozdobil obrázek Madony. 
 

Vidíš ten kvítek, Marietto? vydechl ve svých snech, zatímco se na jeho ztrýzněné tváři 

rozprostřel jakýsi klid: Krásný kvítek ... Marietto ... jsem přinesl z hor, vidíš? Spadl 

jako stříbrná hvězda z nebe a rozkvetl tam na vrcholcích ve sněhu ... vidíš jej, 

Marietto? Znovu se změnil výraz jeho obličeje, jako by ho zachvátila prudká a veliká 

úzkost: Já jsem ten květ zanesl do bažin, Marietto ... krásnou hvězdu do smrtícího 

močálu, mé dítě ... ach, ach, teď leží bělavý květ na zemi roztrhaný, rozdupaný, 

potřísněný bahnem! Marietto! Nemocný otevřel náhle oči, ustrnule se díval na svou 

dcerku a mátožným pohybem uchopil její ruku: Ma ... ri ...etto!  - Tys měl sen, tatínku, 

těšilo ho děvče, nikdo ti ten květ nebere. 
 

S těžkým povzdechem se zvrátil do polštáře a zase zavřel oči. Ranní hodiny obyčejně 

zmírnily horečku. Nemocný poznával pak své okolí a svěřoval se své ženě se vším, co 

sužovalo jeho srdce. Odejdi s dětmi do Corinalda, Assunto, opakoval stále naléhavěji, 

mám tak hrozný strach, že to ani neumím vypovědět. Slib mi, že odtud odejdete - Bude-

li dobrá úroda, bude to možné, pak to udělám, odpověděla žena, jejíž obličej byl celý 

bledý od mnoha probděných hodin. Slibuješ mi to? naléhal Luigi ještě jednou. Ano, 

slibuji, přikývla žena. 
 

Teď budeš muset dělat za dva, pokračoval po chvíli nemocný v rozhovoru, ubohá 

https://modlitba.sk/?author=8


Assunto, musíš být našim dětem otcem i matkou - Nedělej si starosti, Luigi, odvětila 

žena, dobrý Bůh nás neopustí - Ano, dobrý Bůh, vydechl těžce Luigi. 
 

Ráno, osmého dne své nemoci dal zavolat děti ke svému lůžku a jednomu po druhém 

požehnal, když si všichni před něho klekli. Když položil plačící Mariettě svou ruku na  

hnědou kučeravou hlavu, chvíli spočinul a jeho pohled zaletěl kamsi do dálky. 
 

Dobrý Bůh tě vždycky chraň, mé dítě, řekl konečně, tuším, že ty budeš první, která mne 

bude následovat. Angelovi pak říkal: Tebe nám Bůh daroval, když nám Luigiho, naše 

první dítě, vzal z kolébky. Proto jsi dostal u svatého křtu jméno Angelo, to znamená 

anděl. Ochraňuj maminku, Angelo, a dávej pozor na Mariettu, jako bys byl její anděl - 

Ano, tatínku, koktal chlapec udiven tím, že umírající jmenoval právě Mariettu. A všichni 

poslouchejte maminku a mějte ji rádi, dodal Goretti a po malé chvíli řekl: Budu se dívat 

z nebe, zda jste na maminku hodní. Teď  však už jděte, jsem hrozně unaven.              22 

 

 

 
 

 

 

 

 

Vy všichni, kteří chodíte pravidelně ke zpovědi, asi o svém ostnu víte. Tento výraz je 

od svatého Pavla: Byl mi dán do těla osten, posel to satanův, abych se nevyvyšoval. 

Inu, měl nějaké trápení. Nevíme přesně jaké, to se exegeté dohadují. Mně teď nejde 

o nějakou nemoc, jde mi o to, že každý z nás má nějakou Achillovu patu, něco, na co 

pořád naráží, s čím se potýká, a ne a ne, s tím hnout. Může to být nějaký hřích, nebo 

náklonnost ke hříchu. Já jsem se vždycky chtěla všech těch náklonností nějak zbavit. 

Odhodit je od sebe, vygumovat, zabělit, vyzmizíkovat. Ale ono to jaksi nejde. Dokonce 

jsem to Hospodinu i vyčítala a přehazovala na něj odpovědnost: Podívej Bože, 

s tímhle balvanem nehnu! Snažila jsem se už opravdu hodně, upřímně a s nasazením, 

a je to tu pořád. Tak s tím už kurník něco udělej! A on? Nedělá. Měl by být přece rád, 

že už jsem tak pokorná, a pochopila jsem, že s balvanem sama nehnu a nechávám 

teď aktivitu na něm. A on? Nic!  
 

U někoho to může být třeba náklonnost ke vzteku, další má sklony k alkoholismu, jiný 

má velké problémy s věrností, a mohla bych jmenovat tisíc dalších věcí. O svém ostnu 

vám říkat nebudu. I extrovert by měl mít tu svoji třináctou komůrku, kam pouští pouze 

Boha a zpovědníka. Ovšem jedno jsem pochopila: Ten osten nám Bůh ponechává 

záměrně, abychom nezpychli.  
 

Dobře si pamatuju na jednu svátost smíření, kdy mi kněz četl slova z knihy proroka 

Ezechiela: Tyto vody ale uzdraveny nebudou, bude se tam získávat sůl. A ten kněz 

mi tenkrát řekl: I u tebe to tak může být, že tento problém Bůh neodstraní. Pořád na 

něj budeš narážet, stále ti bude připomínat, že jsi slabá, a bez Boha bys byla už úplně 

někde jinde.   
 

Bůh z mého ostnu může udělat solný důl. Právě toto slabé místo může být místem 

velmi plodným. Udržuje v pokoře a v závislosti na Bohu. Když jsem slabý, právě tehdy 

jsem silný - říká svatý Pavel. Jo, jo. Díky Bohu, za plodné a spásné ostny!   
       / Slovo z Proglasu                           

O ostnu  
 

 



 

 
 

Jednou mě zastavují dva policajti, žádají mě o doklady, ptají se na 

jméno otce, jméno matky, zkrátka, obvyklý cirkus. Odpovídám, že 

otec byl zbaven otcovských práv, že matka mě opustila ... Jeden 

policista je hodný, má smysl pro humor, druhému kape na maják. Říká 

mi: Máš rodiče jako všichni. Takže mi řekni jejich jména. Protože tomu 

nechce rozumět, namítnu: Chcete znát jméno mého otce? Jsem si 

jistý, že mi nebudete věřit... Mám tři tatínky: generála de Gaulla, pana 

Pohera a teď pana Pompidoua. Hodný strážník se zasmál, tomu zamindrákovanému 

ruplo v bedně. Napsal do protokolu: urážka veřejného činitele ve výkonu funkce. Ne, 

na to se nedá zapomenout. Prohodím směrem k soudkyni: Napíšu mu. Zkusíme 

zažádat o povolení. Chudákům pomáhá udržet se zpříma humor a odvaha.  
 

Vypůjčím si od soudkyně list papíru a snaživě začnu psát tatínkovi prezidentovi: 

Potřebuji povolení. Děkuji, že mi ho dáte. Zatím se loučím, objímám vás. Neumím moc 

dobře tvarovat písmena, ale těch několik slov je i přes pravopisné chyby čitelných. 

Soudkyně přeběhne s úsměvem psaní: Mladíku, vy máte obdivuhodnou logiku! říká 

mi. A svýma nádhernýma zelenýma očima ke mně vyšle hypnotizující zářivé znamení 

způsobující závrať. Vezme obálku, vsune do ní můj dopis, přidá několik vlastních 

řádek a řekne: Vaši žádost ohlídáme, to vám slibuju. I já jsem se zamiloval, stejně jako 

moji bratři a sestry v trápení, do této ženy, která umí naslouchat svým srdcem.  
 

O několik týdnů později, prezident Francie, Georges Pompidou, můj otec, mi udělí 

požadovanou derogaci. Jsem jen pochybný darebák, u kterého je padesátiprocentní 

pravděpodobnost, že stráví půl života ve vězení. Pan Pompidou se může na takového 

špinavého kluka jako já vykašlat. Nemusel by se vůbec zajímat o špatně napsané 

řádky plné chyb od ztraceného, nepatrného děcka, když dostává každý den hromady 

doporučených dopisů ze všech koutů světa a musí řídit celou zem a má v hlavě 

spoustu starostí. Ale ne. Tento pan Pompidou se v mém osobním pantheonu stává 

velikým mužem. Protože se zabýval jedním maličkým, jedním bezvýznamným. Dal si 

práci vykonat zdánlivě bezvýznamný čin, který ho nikdy neposune na výsluní, o 

kterém se nikdy nebude psát v novinách, ani se o něm nebude mluvit v televizi, který 

mu nepřinese ani jeden volební hlas, který nezachrání Francii. Nezištný prezidentův 

skutek, důvěra soudkyně, která mohla můj dopis vyhodit do koše a předstírat, že se 

ztratil na některém z mnoha oddělení Elysejského paláce, ve mně rozdmýchávají 

lidskost. Díky těmto lidem se stávám lepším. Takový je dobrý soudce. Přijme tě, 

nešetří časem, aby tě doopravdy poznal. Je to soudce, který tě vlastně nesoudí. 

Podívá se nejdřív na tebe, pak teprve do spisu. Spolu s tebou hledá možnost, jak 

budovat dál tvůj život. Podá ti ruku, i když všechno vypadá jako ztracené. Nevěřil 

jsem, že by takový druh lidí mohl existovat. Potkal jsem příliš mnoho soudců nebo 

vychovatelů, kteří nálepkovali, podkopávali psychiku, kteří tě ničili, rozbíjeli, co ještě 

zbylo ze základů. Pro delikventy jsou často prvními svědky lidskosti policajti, strážníci, 

soudci, vychovatelé. Tato povolání jsou nevděčná a náročná, to je pravda. Jsou však 

Otevřený dopis otci, prezidentovi Francie 

 

 

Obrácení slavného 

francouzského boxera 



Upřímnost a pokora - zbraně proti ďáblu 

 

 

prvořadá. Policajt, který nabídne sendvič, který ti podá pití a který nejedná s 

podezřelým jako se psem, na toho člověk nezapomene. U výslechu může 

vykrystalizovat vztah opravdové spřízněnosti. Byl jsem toho svědkem. Ti, kdo trestají, 

mohou být šiřiteli prevence. Díky paní soudkyni a panu prezidentovi mám chuť 

bojovat a budovat svůj život, i když to vypadalo, že nezačal moc dobře. A hlavně mám 

chuť se jim podobat. Odvážná ambice pro kluka z ulice - chtít se podobat Georgi 

Pompidouovi ... Koneckonců, je to normální... Je to můj otec!                                 98 

 

 

 

 
 

 

Vše, co shromažďuje a sjednocuje pro dobro, je Božím dílem, a 

naopak vše, co odlučuje a rozděluje, pochází od ďábla. Ďábel 

ovládá člověka prostřednictvím věcí, potřebných k životu. Čím 

více se jich zbavíme, tím lépe budeme před ním chráněni. 

Ostatně, čím více se k věcem připoutáme, tím více se vydáváme 

na pospas moci zla. Démon je pánem tohoto světa, čím více se 

do světa ponořujeme, tím více se dostáváme pod jeho vládu. 

Proto je lépe se ho zbavit, abychom byli svobodní. 

Nezapomínejte, že nejste z tohoto světa, abyste v něm neutonuli. 

Razte si v něm svou cestu, povstaňte a pozdvihněte ho k Bohu, 

mocí Krista, visícího na kříži.  
 

Na začátku ďábel na člověka působí tak, že je mu do smíchu, ale později mu bude 

jen do pláče. Cestou do pekla ho stále rozveseluje, ale pak už se ozývá jen pláč a 

skřípění zubů. Člověk, který se nyní směje s ďáblem, jistě skončí s pláčem. Rozplakal 

vás Bůh na začátku? Na konci vás rozveselí. Bůh vás nechává plakat, abyste se 

napravili. Ďáblovým úkolem je vás rozveselit, abyste se Bohu vzdálili. Když vám Bůh 

chce dát radost, ďábel zasahuje a chce vás rozplakat. Nenechte se oklamat. Ďábel 

nenávidí obraz Boží a člověka, který ho přijímá. Chce člověku tento obraz pokřivit. 

Aby toho dosáhl, jedinou možností je, zabránit působení Božího ducha v člověku. Pak 

jediný obraz, který zůstane, bude živočišný.  
 

První a hlavní zbraní proti ďáblovi je upřímnost. Každé upřímné slovo je šípem 

vystřeleným přímo do srdce zla. Každá upřímná zpověď je kopím, které probodne 

jeho srdce. Druhou podstatnou zbraní je pokora. Upřímnost a pokora znamenají 

vyznání. Zpovídejte se, abyste zabili zlo v sobě. Ďábel se vás snaží odvrátit od Boha. 

Mějte se na pozoru. Pokouší se vás skrýt před Bohem prostřednictvím Božích věcí. 

Odvádí vás daleko od jména toho, koho vzýváte. Odvádí vás od chvály Pána pomoci 

melodie, chvalozpěvu, kterým chválíte; odvádí vás od Boha prostřednictvím modlitby, 

která je mu určena. Stále si připomínejte, že nemůžete čelit ďáblovi, pokud 

nepokleknete před Bohem. Ďábel nepoužije okna a vikýře, které jste dobře utěsnili, 

ale projde dveřmi, které jste nechali dokořán, abyste přijali ostatní lidi. 

 

/ sv. Šarbel Machlúf 1828-1898, jeden z nejznámějších světců Středního Východu, foto vaticannews 

 



1.- památka sv. Atanáše, biskupa a učitele církve * 3.- svátek 

sv. Filipa a Jakuba, apoštolů * 5.- první pátek v měsíci * 6.- 

památka sv. Jana Sarkandra, kněze a mučedníka * 16.- 

svátek sv. Jana Nepomuckého, kněze a mučedníka * 18.- Slavnost Nanebevstoupení Páně, 

doporučený svátek * 20.- památka sv. Klementa Marie Hofbauera, kněze * 26.- památka sv. 

Filipa Neriho, kněze * 28.- Slavnost seslání Ducha Svatého * 29.- památka Panny Marie, 

Matky Církve * 31.- svátek Navštívení Panny Marie. 
 
 

 Nedělní ohlášky - na internetové adrese: fon-bratrejov.wz.cz/ohlasky.pdf 
 

 

 

 
 Ve světě roste počet katolíků. 

Přibližně každý šestý člověk na Zemi 

je katolík. Podle nové vatikánské 

ročenky – s údaji za rok 2021 – počet 

věřících meziročně vzrostl o více než 

procento na celkových 1, 378 

miliardy.  

Zatímco v Evropě se počet prakticky 

nezměnil, v Africe stoupl o více než tři 

procenta a v celkovém součtu se oba 

tyto kontinenty začínají vyrovnávat. 

Téměř polovina všech katolíků na 

světě žije v Americe, většinou v Jižní. 

Zemí s největší katolickou populací zůstává Brazílie /180 milionů/. Podle vatikánské ročenky 

mírně klesl počet kněží, kterých bylo přes 400 tisíc, z toho téměř 40% v Evropě. Právě tam a 

v Americe kněží ubývá, naopak v Africe a Asii jejich počet roste. Vatikánská ročenka má více 

než dva tisíce stran, obsahuje údaje ze všech diecézí ve světě.                              / KT, č. 10/2023 

 

       
 

 Mezi křesťany různých oborů jsme se ptali: Čím vás nejvíc oslovuje papež František?  

 

1/5    Petr Fiala, předseda vlády: Oslovuje mě důraz papeže Františka na 

propojení víry s naším každodenním životem, na úsilí o svatost v běžných 

činnostech. Všichni jsme povoláni být svatými tím, že budeme žít lásku a 

nabízet každému svědectví v každodenním zaměstnání tam, kde jsme, píše v 

apoštolské exhortaci Gaudete et exsultate. A nemohu nezmínit, jak papež 

pohlíží na politiku: Politika, často vysmívaná, je vznešeným posláním a jednou 

z nejcennějších forem lásky k bližním, protože usiluje o obecné dobro, čteme 

v jeho exhortaci Evangelii gaudium. A v encyklice Fratelli tutti mluví František 

přímo o politické lásce, politické charitě. Toto Františkovo pojetí politiky a z něj vyplývající 

odpovědnost si máme uvědomovat všichni: my, kteří se snažíme tuto formu lásky k bližním 

uskutečňovat, i ti, kterým má politika sloužit.                                                             / KT, č. 10/2023 
 

 

Při obrácení si musí být člověk plně vědom, že cesta, kterou jde, není Ježíšova, a musí si být 

stejně vědom, že dobrá cesta je Ježíš.               / služebníci utrpení 

▍z Liturgického kalendáře ▍ 
 

- květen - 

  Úklid kostela květen: 6.5.- Jandeková Pavla * 13.5.- Válek Stanislav ml. 

20.5.- Tkadlecová Marta * 27.5.- Zahradník Jar. + Jochec Petr 

   

 Pořad bohoslužeb  
Neděle – 10:30hod.    Středa – 17:30hod.  

 

        
St/3.- za + manželku, rodiče, sestru a živ. rodinu 
Ne/7.- za + staříčky Černé, jejich děti a živé a +… 
St/10.- za + Cyrila a Marii Strakovy, jejich rod… 
Ne/14.- za farníky 
St/17.- za + Blaženu a Františka Pihlíkovy 
Ne/21.- za Cyrila a Annu Krčkovy, sourozence… 
St/24.- za + rodiče Adamuškovy 
Ne/28.- za živou a + rodinu Zádrapovu, Star… 
St/31.- za + jáhna Josefa, r. Zádrapovu a Zichovu 

 
 
 

 
 
 
 

 



 

 

Poslední rozloučení 
s paní Marií 

Kamenčákovou / 3.4.2023 
 

 

 

 

 

 

 
Ve čtvrtek 30. 

března se 

uskutečnila 

vizitace farnosti 

otcem biskupem 

Antonínem 

Baslerem. V 

17.30h. slavil 

společně s o. Vítem a zúčastněnými mši svatou. Poté se na 

orlovně setkal se členy pastoračních a ekonomických rad 

farností Vizovice, Bratřejov a Jasenná.  
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Odpočinutí věčné dej 

jí, Pane, ať odpočine 

ve tvém pokoji. 

Amen. 

květen - 2023 
 

 

 

***  Příloha Studánky  *** 

 

 
 

Setkání s Mons. Antonínem 
Baslerem ve Vizovicích /30.3.2023 

 

Loučím se s Vámi, přátelé 

milí, ruky stisk dnes už Vám 

nemohu dát, srdce mi 

dotlouklo, odešly síly, loučím 

se se všemi, kdo měl mě rád. 

       

 



 

 

Poslední rozloučení 
s paní Janou 

Rosenbergovou / 5.4.2023 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Paní Kamenčáková byla dlouholetou členkou chrámového sboru. Současný chrámový sbor 

se s ní rozloučil na hřbitově v den jejího pohřbu. 

 

 

 

 
 

  

 

 

 

 
 

 

 

 

 

Odpočinutí věčné 

dej jí, Pane, ať 

odpočine ve tvém 

pokoji. Amen. 

 

 

 

 

 

 
 

 

Já jsem vzkříšení i život, kdo věří 

ve mne, i kdyby zemřel, bude žít. 

/ Jan 11,25 

       

 



5. dubna 2023 se přítomní v poutním kostele Narození Panny Marie ve Štípě rozloučili s paní 

Janou Rosenbergovou, maminkou našeho bývalého faráře a děkana ve Vizovicích, o. Josefa. 

Mši svatou celebroval Mons. Antonín Basler. Po mši svaté se o. Josef Rosenberg rozloučil se 

všemi v kostele i na hřbitově. 
 

                
    
V den smrti našeho Spasitele jsme vykonali na památku jeho 

potupné smrti křížovou cestu. 
 

       
 

Slavnost Vigilie Zmrtvýchvstání Páně jsme oslavili s P. 

Mgr. Ondřejem Talašem, zlínským kaplanem, 

v současné době je na studijním pobytu v Římě.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Vigilie zmrtvýchvstání pokračovala v interiéru kostela. Po skončení bohoslužby přijali od o. 

Ondřeje někteří pozvání na agapé, konané na faře. 

 

Velký pátek / 7.3.2023 
 

 

Bílá sobota – Vigilie / 8.3.2023 
 



 

            
 

Otec Arnošt 

Červinka po 

skončení nedělní 

mše sv. 

požehnal 

pokrmy. 

Protože se s ním 

už tak často 

nesetkáváme, 

popřála mu 

varhanice Marie ke jmeninám, i když o pár dní opožděně. 

 

       
 

 

                                                                 

 

 

 

 Tuto svátost přijali od o. Víta 

v našem kostele pan Adam 

Minařík a Viktorie Púchovská 

z Klentnic. 
 

      

 

 

 
 

 

Svátost nemocných udělil o. Vít v neděli Božího  

milosrdenství. Ježíš řekl sv. Faustyně: Lidstvo 

nedojde pokoje, dokud se neobrátí ke Zdroji 

mého milosrdenství.  Toužím, aby svátek milo- 

srdenství byl útočištěm a úkrytem pro všechny  

duše, a zvlášť pro ubohé hříšníky.                                                                             

 

Žehnání pokrmů / 9.3.23 
 

 

Svátost nemocných / 16.4.2023 
 

 

Svátost manželství 
/ 14.4.2023 

 



Rady, tipy a 

triky do 

kuchyně 

 

 
 
 
 
 
 

Pár dobrých zásad zmrazování: 
 

 rozlišujeme pokrmy mražené (cca -6°C až -18°C) a chlazené (cca 4°C až 10°C). 
 

 potraviny určené ke zmrazování musí být čerstvé.  
 

 předvařené a tepelně upravené pokrmy musí být před mražením prudce 

   zchlazené - zamezí se množení mikroorganismů. 
 

 nikdy neskladujeme potraviny déle, než je jejich spotřební doba. 
 

 mrazničku si nikdy nepleteme s chladnou spíží nebo sklepem. 
 

 pokrmy v mrazničce označíme štítkem s datem a druhem potravin. 
 

 na balení potravin používáme čistý alobal, mikrotenové sáčky, fólii nebo misky. 
 

 nikdy nepoužíváme kovové, porcelánové, keramické a skleněné nádoby. 
 

 do alobalu balíme maso, drůbež, pečivo a chléb. 
 

 do mikrotenových sáčků balíme maso a předmrazené potraviny. 
 

 z igelitu vytlačíme nebo vysajeme veškerý vzduch a vzduchotěsně uzavřeme. 
 

 námrazu tlustší než 5 mm ihned odmrazujeme. 
 

 zeleninu a ovoce zmrazujeme v dávkách, které potřebujeme na jedno použití,   

   nebo tak, aby se jednotlivé dávky daly lehce odebrat. 
 
 
 
 

Vyskytuje se ve vaší rodině nějaká 

duševní úchylka? - Ano, pane 

doktore. Můj muž si už dvacet let 

myslí, že je hlavou rodiny  

Hostinský: Pánové, kdy hodláte jít 

domů, my už zavíráme - Pane šéf, 

my půjdeme domů až nebudeme 

moci jít  Učitel: Jak poznáme, že je 

ve vodiči elektrický proud? -  Tak,  

že ten drát necháme někomu 

podržet   Paní, vy jste nějak přibrala - Ále, můj chlap si 

usmyslel držet dietu a tak musím jíst i za něho  Pavle, chceš slyšet něco strašného? 

- Klidně, ale jen prosím tě nezpívej  Hotelový host dostal záchvat smíchu: Mám 

zavolat doktora, pane vrchní? - Ne, stačí, když mu ukážete hotelový účet  Dostaneš-
li dobrou ženu, budeš výjimkou. Dostaneš-li zlou, zůstaneš doživotním filozofem.   


